
- EMPOWERED BY - 

3 JAAR BOSCH 
SPORTAKKOORD
2020-2022

Een terugblik op 
succesvolle jaren. 



#MIJNCLUB

BRENG
HET BESTE 
IN ELKAAR 
NAAR BOVEN

2  Drie jaar Bosch Sportakkoord



INLEIDING
In februari 2020 bekrachtigden vijftig organisaties uit o.a. sport, zorg, welzijn, onderwijs en 
het bedrijfsleven de dertien ambities van het Bosch Sportakkoord. Doel van het akkoord is 
om sport te versterken en de maatschappelijke kracht van sport in ’s-Hertogenbosch
optimaal te benutten.

De inkt van de handtekeningen was echter nog niet droog toen de coronapandemie uitbrak. 
Van de één op de andere dag wijzigden de prioriteiten van de partners drastisch. Geduld en 
aanpassingsvermogen werden gevraagd om van het Bosch Sportakkoord een succes te maken. 
Helaas zullen we nooit weten wat het sportakkoord verder had opgeleverd als corona niet zo’n 
grote invloed had gehad.

Wat we wel weten, is dat het aantal partners in de afgelopen drie jaar bijna verdubbeld is, het 
sportakkoord vijftig nieuwe initiatieven en samenwerkingen heeft opgeleverd, en dat er zo’n 
€ 200.000,- vanuit het sportakkoord is geïnvesteerd in de Bossche sport. Daarnaast zijn
sportaanbieders direct versterkt door workshops, cursussen en procesbegeleiding.
Op deze resultaten mogen we trots zijn! Een groot woord van dank gaat uit naar Evy Pappot,
voor de coördinatie van het Bosch Sportakkoord.

Als we de balans opmaken, concluderen we dat sport in de gemeente ’s-Hertogenbosch 
versterkt is en de maatschappelijke kracht van sport is benut. Daarmee zijn de doelen bereikt. 
Tegelijkertijd weten we dat veel potentieel nog niet aangeboord is. Gelukkig wordt door het 
Ministerie van VWS de laatste hand gelegd aan een Sportakkoord 2.0. Daarmee krijgt het 
sportakkoord dus een vervolg. Dat is goed nieuws gelet op de belangrijke functies die sport 
kan vervullen voor het individu en de samenleving. 

Met dit magazine blikken we terug op drie jaar Bosch Sportakkoord. Dit doen we aan de hand 
van een aantal hoogtepunten. We sluiten deze periode af met het gevoel dat er een goede basis 
is gelegd en dagen alle partners uit om in de komende jaren hun bijdrage te blijven leveren aan 
een sportief en sociaal ’s-Hertogenbosch.

Namens,

Stuurgroep Bosch Sportakkoord.

Ankie de Laat, Fleur van de Laar, Ramon de Haas en Evy Pappot.
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WIST 
JE 
DAT?

€195.000
BESCHIKBAAR WAS OM NIEUWE SAMEN-
WERKINGSINITIATIEVEN OP TE ZETTEN 
VOOR JOUW VERENIGING/ORGANISATIE

6 AANVRAAGRONDES
VOOR SUBSIDIES

PARTNERS
VAN HET SPORTAKKOORD ZIJN VRIJ 
DIVERS. DENK AAN: SPORTVERENIGINGEN, 
ONDERWIJS, ZORG, SPORTAANBIEDERS, 
COMMERCIELE ORGANISATIES ETC. 

22 VERENIGINGEN
ONTVINGEN EEN VOUCHER 
VAN: €250

OMDAT ZIJ EEN ACTIVITEIT
ORGANISEERDEN WAARMEE ZIJ 
ZICH RICHTTEN OP LEDENBEHOUD 
EN LEDENWERVING

VIER LEDEN VAN DE STUURGROEP VAN 
HET SPORTAKKOORD ZICH DRIE JAAR 
LANG HEBBEN INGEZET OM DE BELANGEN 
VAN DE STAD TE BEHARTIGEN

VAN DE 94 PARTNERS IN TOTAAL 50 PARTNERS 
(IN SAMENWERKING MET) ÉÉN OF MEERDERE 
ACTIEPUNT(EN) HEBBEN UITGEVOERD

WIST JE DAT ER NAAST HET UITVOERINGS-
BUDGET OOK EEN SERVICEBUDGET
BESCHIKBAAR WAS EN JOUW ORGANISATIE 
OOK IN 2023 SERVICES KAN AANVRAGEN? 

IS ONTSTAAN OM HET 
GEORGANISEERD SPORTEN
IN DE STAD TE PROMOTEN 

UITVOERINGSBUDGET
SERVICEBUDGET

SPORTAKKOORD II IS INMIDDELS
ONDERTEKEND EN IN 2023 KOMT
ER EEN VERVOLG!

GEMEENTE ’S-HERTOGENBOSCH HEEFT DRIE JAAR OP RIJ

€65.000 ONTVANGEN EN 
UITGEGEVEN

2020 29 aanvragen ingediend waarvan 18 goedgekeurd

2021 32 aanvragen ingediend waarvan 18 goedgekeurd 

2022 17 aanvragen ingediend waarvan 16 goedgekeurd

IN TOTAAL ZIJN ER

78
AANVRAGEN INGEDIEND

HET AANTAL 
PARTNERS IS IN 

2,5 JAAR 
DUS BIJNA 

VERDUBBELD! 
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PARTNERS 
EN 
AMBITIES 
IN BEELD
Wat was jullie ambitie? 
En waarom wilden jullie hiermee aan de slag? 
We wilden als vereniging iets betekenen voor de kwetsbare groep 
mensen in onze omgeving. Een groep die door corona nog groter 
geworden was, omdat veel ouderen vereenzaamden. Daarnaast 
was onze wens om ouderen te motiveren om te gaan bewegen. 
Zelf spraken wij al vaker over het idee om deze mensen uit te 
nodigen om tennis te kijken.

In een gesprek met Dewi van Maaren (consulent ´S-PORT) 
ontstond het idee ‘Van seniorencomplex naar Old Stars’. Dit sloot 
goed aan bij ons als vereniging. Met de gemeente keken we waar 
onze doelstellingen aansloten op de ambities van het
Bosch Sportakkoord. 

Hoe ontstond de verbinding met de samenwerkingspartners?
Dit was door de inzet van Dewi. Zij bracht de partners samen
en zorgde ervoor dat de samenwerking werd gestart. Na een 
aantal brainstormsessies met de partners ontstond de huidige 
samenwerking. Elke partner heeft hierbij een essentiële rol
vervuld. Deze partners waren:
• Buurtsportcoach (Ilvie van ’S-PORT)
• Buurtwerkers (Benthe van Farent)
• Tennisvereniging (TV Schutskamp)
• Woning vereniging (Ron Piepers van Zayaz)
• Vrijwilligersorganisatie (Galant/Humanitas)

Vol energie startten we met het project. We haalden letterlijk de 
senioren uit hun huis naar buiten. Toch liepen we ook snel tegen 
een probleem aan, namelijk het ontbreken van helpende handjes. 
Oftewel, vrijwilligers. We begonnen met drie bereidwillige
vrijwilligers. Hiervan bleef één vrijwilliger over die de ochtenden 
samen met een externe vrijwilliger heeft opgepakt.

Helaas is dit iets waar we als vereniging steeds meer tegenaan 
lopen. Mensen hebben het druk met hun baan of privéleven. 
Daarnaast zijn er veel gezinnen met tweeverdieners. Er is geen 
behoefte meer aan constante ‘extra’ belasting. Eenmalig willen 
veel mensen wel iets oppakken, maar voor dit project zochten we 
een constante, vaste vrijwilliger. Door samen te werken met de 
partners hebben we gelukkig goede oplossingen gevonden.

Wat zijn de resultaten?
De intentie was om het project voor lange termijn op te zetten. 
Het project is minder omvangrijk dan we hoopten, maar nog 
steeds is een groepje senioren wekelijks bezig. Het is een vast 
clubje dat iedere vrijdag op de tennisbaan staat om een balletje
te slaan. Een externe vrijwilliger en een vrijwilliger van
TV De Schutskamp trekken samen op om het groepje te
begeleiden. We zijn blij dat we op deze manier een groepje
inwoners hebben kunnen helpen!

Hoe inspireer jij anderen?
Heb je een idee, gevoel of plan? Bespreek het met de gemeente, 
want samenwerken is de start van een oplossing!

“ EEN 
OPLOSSING
START MET 
EEN STERKE 
SAMEN-
WERKING!”

Sterk en 
Samen 1

OLD STARS - DOOR TV DE SCHUTSKAMP

THOM RIJNBERG - VOORZITTER TV DE SCHUTSKAMP
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“HOUD 
JE EIND-
RESULTAAT 
VOOR OGEN”

Wat was jullie ambitie? 
En waarom wilden jullie hiermee aan de slag?
Als familieclub met het motto ‘Altijd Thuis’ willen we ons richten 
op alle doelgroepen. De senioren doelgroep (65+) is vaak alleen 
te vinden langs de lijn tijdens het aanmoedigen van kinderen of 
kleinkinderen. Samen met seniorenvereniging HEVO hebben we 
daarom Walking Hockey uitgerold. 

Hoe vond je jouw samenwerkingspartners? 
Om deze unieke vorm van hockey mogelijk te maken, legden we 
een veld ter grootte van een kwart hockeyveld aan. Het veld heeft 
speciale belijning. Om het te realiseren, heb ik zelf contact gelegd 
met de HEVO. Dat ging heel eenvoudig, omdat de voorzitter mijn 
overbuurman is. Onder het genot van een glaasje wijn merkten 
we al snel dat we overeenkomende doelstellingen hadden.

Uiteindelijk is bij de totstandkoming van zo’n initiatief de
financiering vaak de grootste uitdaging. Door veel hergebruik van 
materialen, zoals het kunstgras, de ondergrond en het hekwerk, 
hebben we een heel mooi veld gerealiseerd. Hierbij hebben we 
bijna geen gebruikgemaakt van nieuwe materialen! Dit sluit
aan bij de duurzaamheidsdoelstellingen van de vereniging en
natuurlijk is het ook zeer kostenefficiënt. Met subsidie uit het 
Bosch Sportakkoord, hulp van de HEVO, clubvrijwilligers en een 
aantal sponsoren hebben we een hele mooie invulling gegeven 
aan een leeg stuk grond op het terrein van onze club.

Wat zijn de resultaten?
Iedere maandagochtend vinden nu zo’n 25 nieuwe seniorenleden 
hun weg naar de club. Onder begeleiding van clubtrainers zijn 
zij lekker actief bezig op het nieuwe hockeyveld. Na het Walking 
Hockey is er tijd voor een gezellige bak koffie en een praatje.

We zijn er als vereniging zeer trots op dat we dit met minimale 
middelen uit de verenigingskas hebben kunnen ontwikkelen.
Het is ontzettend fijn dat we nu een hele extra doelgroep 
kunnen laten sporten en hiermee bijdragen aan hun 
gezondheid en kwaliteit van leven.

Hoe inspireer jij anderen?
Ondanks dat tijdens het gehele project de uitkomsten niet altijd 
duidelijk of zeker waren, kun je door het eindresultaat voor ogen 
te houden en veel mensen aan te sluiten toch je resultaat halen! 
Want als je intenties goed en oprecht zijn, zul je meer
medewerking vinden dan je misschien op voorhand verwacht.

Sterk en 
Samen 2

REALISATIE DOELGROEPENVELD

WALKING HOCKEY - DOOR MHC ROSMALEN & HEVO

BAS VAN DE WIEL - ACCOMMODATIE

COMMISSIE MHC ROSMALEN
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Buiten 
en Beter

SPARKLING PLASTIC

SUZANNE VAN HEES - INITIATIEFNEMER SPARKLING PLASTIC

Wat was jullie ambitie? 
En waarom wilden jullie hiermee aan de slag?
Het omvormen van plastic afval tot nieuwe, zinvolle toepassingen 
is onze core business. We zagen veel mogelijkheden bij sportac-
commodaties. Op deze plekken is veel afval, zoals afval uit de 
kantine of van sportattributen. Samen met studenten wilden we 
de plastic afvalstroom bij sportaccommodaties in kaart brengen 
en zo veel mogelijk van dit afval omvormen tot nieuwe producten.

Hoe vond je jouw samenwerkingspartner?
Via Evy Pappot (Bosch Sportakkoord / ´S-PORT) en Michiel Bulten 
(verenigingsondersteuner ´S-PORT) wisten we dat OJC Rosmalen 
zich al bezighield met het vraagstuk rondom duurzaamheid. 
Hier konden ze echter hulp bij gebruiken. Het vraagt namelijk 
nogal wat tijd om na te denken over duurzaamheid. Zeker naast 
al het andere verenigingswerk dat gedaan moeten worden. 
Dit is geen onwil, maar duurzaamheid is nu eenmaal niet de 
core business van een vereniging.

We hebben OJC Rosmalen actief benaderd en zo zijn we met 
elkaar in gesprek gekomen. De verenigingsmanager zag net zoals 
wij dat er ontzettend veel afval is. Als vereniging voelden ze de 
noodzaak hier iets mee te doen.

Wat zijn de resultaten?
Twee groepjes studenten gingen enthousiast met ‘afvalstroom’ 
en ‘productontwikkeling’ aan de slag. Samen met de
verenigingsmanager dachten zij actief na over de mogelijkheden 
en beperkingen van plastic recycling. Dit hebben ze uitgewerkt in 
een prototype spelgame en in een concept webshop met diverse 
mogelijke producten. De spelgame is een Arcade-game waarin
je doppen verzamelt!

“BEWUST 
OMGAAN 

MET AFVAL 
KAN OOK 

LEUK ZIJN!”

De grote winst voor de lange termijn is dat diverse mensen 
binnen de club nadachten over de verschillende mogelijkheden 
van (her)gebruik van plastic. Denk aan de verenigingsmanager,  
accommodatiebeheerder, betrokken vrijwilligers en sporters. 
Dat is een belangrijke stap in de bewustwording van hoe met  
afvalmateriaal om te gaan.

Meer lezen over dit project? 
VANG Buitenhuis schreef er
een artikel over. Scan de
QR-code en lees het artikel.

Hoe inspireer jij anderen?
Bewust omgaan met afval
kan ook leuk zijn! Wees
creatief in je oplossingen.
Want vroeg of laat krijgen
we er allemaal mee te maken. 
En alle beetjes helpen!

Drie jaar Bosch Sportakkoord  7



“SMALL 
THINGS CAN 
MAKE A BIG 
DIFFERENCE!”

Wat was jouw ambitie? 
En waarom wilde je hiermee aan de slag?
Mijn ambitie was om sport en zorg te verbinden om zo de 
mentale en fysieke gezondheid van POH-GGZ patiënten te 
bevorderen.

Het viel mij binnen de huisartsenpraktijk op dat patiënten van 
de POH-GGZ, mede door de lockdown, meer mentale klachten 
en zo ook fysieke klachten ervaarden, en vice versa. 
Door beperkte sociale contacten raakten veel patiënten in een 
sociaal isolement. Meerdere behandelingen werden uitgesteld en 
de wachttijden werden langer, wat niet bevorderlijk was. 
Door sport en zorg te verbinden konden we op meerdere vlakken 
hulp aanbieden. Lichamelijke, mentale en sociale aspecten 
werden tijdens een training bewust en onbewust aangepakt.
Het was een uitdaging om de patiënten gemotiveerd te krijgen, 
maar eenmaal zover waren ze niet meer te stoppen.

Hoe vond je jouw samenwerkingspartners? 
De huisarts/praktijkeigenaar en POH-GGZ stonden achter 
het idee om sport in te zetten als middel bij de behandeling. 
Daarnaast had ik in mijn eigen netwerk een boksschool die 
openstond voor het idee. Bij beide partijen heb ik het idee 
toegelicht en er werd direct enthousiast gereageerd.

Wat zijn de resultaten?
Na een aantal sportmomenten waren ook vanuit de patiënten de 
reacties positief. Ze hadden baat bij het bewegen op lichamelijk, 
geestelijk en sociaal vlak.

Hieronder een aantal voorbeelden van de mooie stappen die 
patiënten zetten:
• Ik durf onder de mensen te komen.
• Ik slaap beter.
• Ik heb mijn medicatie verminderd.
• Ik durf te bewegen.
• Ik eet beter.
• Ik zit lekkerder in mijn vel.
• Ik heb een buddy gevonden.

Hoe inspireer jij anderen?
Small things can make a big difference!

Gezond 
en Wel

BOKSEN VOOR POH-GGZ PATIËNTEN

ESMAA AMTI - HUISARTSENPRAKTIJK

HET SCHILD (EMMERS)

“HET WAS EEN 
UITDAGING OM 
DE PATIËNTEN 
GEMOTIVEERD 

TE KRIJGEN, 
MAAR EENMAAL 

ZOVER WAREN 
ZE NIET MEER TE 

STOPPEN.”
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“SAMEN 
AAN DE 
SLAG IN 
ZORG EN 
BEWEGING 
IS ECHT 
LEUKER 
EN SUCCES-
VOLLER.”

Wat was jullie ambitie? 
En waarom wilden jullie hiermee aan de slag?
Luc van Eerd (consulent ´S-PORT): “Wij willen de stap naar 
samen bewegen en sporten in de eigen woonomgeving voor 
mensen met een beperking verkleinen. Vanuit deze ambitie is 
het project ‘SportMaatjes’ ontstaan. Met dit project geven we 
elke revalidant, die wil gaan sporten bij een vereniging, een eigen 
SportMaatje. Het SportMaatje is een lotgenoot die al actief is 
binnen een sportvereniging en als gastvrouw/-heer de beginnende 
sporter ondersteunt. Het SportMaatje kijkt en zoekt samen 
met de beginnende sporter wat er nodig is om te sporten en 
te integreren binnen de club. Het SportMaatje wordt daarbij 
ondersteunt door de vereniging en de buurtsportcoach.

Via het netwerk van SportMaatjes, de ervaringsdeskundigen van 
Tolbrug en medewerkers van ´S-PORT zijn deze SportMaatjes 
met elkaar verbonden. Zo zijn ze bereikbaar voor de beginnende 
sporter die vanuit de revalidatie naar huis gaat. 

Ook voor mensen die niet in georganiseerd verband sporten, 
kunnen we SportMaatjes inzetten. Denk aan iemand die wil 
wandelen en dat graag met iemand samen wil doen.

Onze ambitie ontstond doordat wij zagen dat voor veel 
revalidanten van de Tolbrug de stap naar een vereniging te groot 
is. Er komt voor hen namelijk veel meer kijken dan alleen het 
leggen van nieuwe contacten. Vervoer, kleding en organisatie 
binnen het dagschema is voor hen veel minder vanzelfsprekend 
dan voor valide sporters. De drempel is hoog.

Uit ervaring weten we wat drempelverlagend werkt. Van elkaar 
leren en ervaringen delen met lotgenoten is hierbij belangrijk. 
Bovendien versterkt deze werkwijze de eigen regie van de 
revalidant. 

Hij of zij blijft eigenaar van de eigen beweegvraag 
en leert zelf passende oplossingen te vinden voor die vraag. 
Dit verhoogt de zelfwaardering en de kans op duurzame 
verandering van leefstijl (i.t.t. overnemen en regelen door 
de professional).”

Hoe ontstond de verbinding met de samenwerkingspartner?
Annette van Kuijk (medisch directeur Tolbrug en revalidatiearts): 
“Tijdens de revalidatie organiseren we in samenwerking met 
de consulent van ´S-PORT en met sportverenigingen clinics, 
aangepast sporten en beweegdagen voor mensen met een 
handicap. Ook kijken we samen naar een passend beweegaan-
bod en zo nodig trainen we daar naartoe. Zo komen revalidanten 
in contact met verenigingen voor aangepast sporten.

Via dit netwerk is er een verbinding tussen de revalidant, 
het behandelteam, de sportconsulent en sportverenigingen 
in de regio.”

Wat zijn de resultaten?
Luc: “Bij inmiddels tien verenigingen zijn SportMaatjes actief! 
Zij zijn verbonden met de ervaringsdeskundigen van Tolbrug 
en de sportconsulent. Vanuit het netwerk organiseren we 
bijeenkomsten met als doel inspiratie en verdieping over het 
belang van sport en bewegen. We willen dit netwerk
uitbreiden en verrijken met leefstijlbegeleiding via verbinding 
met de Samen Gezond spreekuren. En we willen SportMaatjes 
de mogelijkheid bieden om de opleiding tot leefstijlbegeleider, 
via het landelijke programma van Special Heroes
‘Healthy Habits’, te volgen.”

Hoe inspireer jij anderen?
Samen aan de slag in zorg en beweging is echt leuker en 
succesvoller.

Zichtbaar 
en Toegan-
kelijk

SPORTMAATJES - DOOR

TOLBRUG EN ´S-PORT Hedwig en Sylvia hebben 
elkaar gevonden 

dankzij Sportmaatjes.  

ANNETTE VAN KUIJK - TOLBRUG

SPECIALISTISCHE REVALIDATIE /

LUC VAN EERD - ´S-PORT
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Veel en 
Vaardig

BODYMAP - DOOR KANTEEL

KINDEROPVANG EN ´S-PORT

DESIRÉE DE ROUW - KANTEEL KINDER

OPVANG / MONIQUE MALLENS - ´S-PORT

Wat was jullie ambitie? 
En waarom wilden jullie hiermee aan de slag?
Monique: “Het is onze ambitie om met de methode Bodymap 
een gezonde leefstijl structureel op de agenda te zetten. 
In het bijzonder zetten we in op het belang van bewegen voor 
kinderen tot 8 jaar. Een goede gezondheid is de basis voor elk 
kind! Sport en bewegen is een essentieel onderdeel van de 
gezonde leefstijl. Samen met Kanteel Kinderopvang, onderwijs, 
GGD, consultatiebureau, sportaanbieders en de gemeente 
’s-Hertogenbosch hebben wij de handen ineengeslagen.

We zien namelijk dat kinderen helaas steeds minder bewegen 
dan vroeger. Spelen en ravotten heeft meer en meer concurrentie 
gekregen van de televisie, de tablet en de huidige gejaagde 
wereld. Met de wetenschappelijk bewezen methode Bodymap 
krijgen we inzicht en handvatten om kinderen veel en veelzijdig 
te laten bewegen. Niet alleen ontwikkelen kinderen zich hierdoor 
lichamelijk beter, maar het zorgt ook voor meer zelfvertrouwen 
(mentaal). Verder helpt het om later goed te leren schrijven, 
rekenen, lezen en concentreren. Een doorlopende leerlijn 
bewegen is dan ook essentieel op ieder kindcentrum.”

Hoe vond je jouw samenwerkingspartner? 
Monique: “Combinatiefunctionarissen waren al geschoold met de 
methode Bodymap en overtuigd van de meerwaarde. Daarnaast 
moesten ook pedagogisch medewerkers én groepsleerkrachten 
van groep 1, 2 en 3 enthousiast worden. Dat is gelukt! Wij zijn 
gestart met twee scholingen (deel 1 en 2) van Bodymap en
letterlijk iedereen was meteen ‘om’. En zo is het vuurtje in
’s-Hertogenbosch aangewakkerd. Met een duidelijk plan van
aanpak is iedereen aan de slag gegaan en stap voor stap is
Bodymap geïmplementeerd. Eén van de leerkrachten begon
heel eenvoudig. Zij liet alle kinderen op de grond zitten in
plaats van op stoeltjes.”

Wat zijn de resultaten?
Desirée: “In totaal hebben Kanteel kinderopvang en de gemeente 
’s-Hertogenbosch acht scholingen aangeboden. In totaal zijn er 
nu zo’n 200 pedagogisch medewerkers, locatiemanagers, IB’ers, 
groepsleerkrachten en zelfs directeuren geschoold. Wat een 
prachtig resultaat!”

• IB-er: “Er is zoveel meerwaarde voor elk kind dankzij de 
 inzichten van Bodymap.”
• Groepsleerkracht: “Pas als we preventief gaan werken met 
 Bodymap, kan elk kind een gelijke kans krijgen om zich 
 optimaal te ontwikkelen.”
• Locatiemanager KDV: “Ik ben ontzettend enthousiast en gun 
 iedereen deze training. Ik wil er met heel het team mee gaan 
 werken.”
• Opvoedondersteuner Farent: “Het was een geweldige training! 
 Wat heb ik veel extra inzichten gekregen!”
• Pedagogisch coach KDV: “Ik wil dat heel ons team van 
 pedagogisch medewerkers gaat werken met Bodymap. 
 Al die inzichten, wat een verrijking!”

Desirée: “Om Bodymap echt goed uit te rollen en binnen het 
beleid te integreren, hebben we gekozen voor ambassadeurs. 
Vier Kanteel locaties, zeven basisscholen en de HUB zijn aan 
de slag gegaan met het verder uitrollen. Juist niet van 
hogerhand, maar bottom-up. En dit werkt perfect. 
De mond-tot-mondreclame is zó groot dat ook andere 
kinderdagverblijven en basisscholen enthousiast zijn en aan de 
slag willen. Ons Kindbureau en extra Kanteel-locaties zetten nu 
zelf docenten van Bodymap in om hun teams te scholen. 
Daarnaast zijn ook enkele kinderfysiotherapeuten, kinderwerkers 
van Farent en jeugdverpleegkundigen van het consultatiebureau 
geschoold. We horen alleen maar enthousiaste reacties!”

Monique: “We zijn er nog niet, maar de basis is gelegd. 
Materialen, extra scholingen, ervaringen uitwisselen, successen 
delen; allemaal uitdagingen die wij graag aangaan. Samen met 
het enthousiasme van de docenten Bodymap en al de geschool-
de PM’ers en leerkrachten zijn wij ervan overtuigd dat iedereen 
het belang van Bodymap omarmt. Onze stip op de horizon is nu: 
in het schooljaar 2025-2026 heeft 50% van alle kindcentra in de 
gemeente ’s-Hertogenbosch Bodymap in het beleid opgenomen. 
Hierbij zijn ook ouders betrokken en enthousiast over het brede 
belang van bewegen.”

“EEN GOEDE 
GEZONDHEID 

IS DE 
BASIS VOOR 
ELK KIND!”
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SLOT-
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“MAAK 
HET 

JULLIE 
SPORT-

AKKOORD”

Ramon de Haas - Wat geef je de partners mee 
voor de toekomst?
“Laat ik beginnen met het delen van de 
overtuiging dat er in de jaren van het Bosch 
Sportakkoord, ondanks de zeer uitdagende 
‘coronaperiode’ erg veel bereikt is! 
Het was erg mooi hier deel van uit te mogen 
maken. Ik wil de partners meegeven nog meer 
moeite te doen om van hun (schier)eilanden af 
te komen en nog meer de samenwerking op 
te zoeken. De verschillen tussen partners zijn 
vaak erg groot wanneer je kijkt naar de manier 
waarop dagelijkse sport in de praktijk beoefend 
wordt. Dit maakt het vaak nog moeilijk om te 
zien dat er ook ontzettend veel overeenkomsten 
en raakvlakken zijn. Het werken met en vinden 
van voldoende vrijwilligers, de sportieve, 
financiële uitdagingen in de coronaperiode, 
behoefte aan versterking van de organisatie, 
verduurzaming van de accommodatie, 
het stimuleren van een positief sportklimaat, 
aandacht voor een gezonde leefstijl, toegan-
kelijkheid voor minder draagkrachtigen en het 
meer en beter laten bewegen van kinderen zijn 
voorbeelden van zaken waar elke vereniging in 
meer of mindere mate mee bezig is of zal zijn 
in de nabije toekomst. Kort samengevat wil ik 
meegeven: “zoek elkaar op en maak het jullie 
sportakkoord.”

Ankie de Laat - Wat heeft het Bosch Sport-
akkoord jou / jouw organisatie gebracht?
“Een gezonde leefstijl en beweging zijn in onder-
wijs en kinderopvang steeds belangrijker geworden. 
We gunnen ieder kind te kunnen (op)groeien in 
een fijne speel-leeromgeving, met aandacht voor 
zijn of haar talent. En dat kun je als onderwijs en 
opvang niet alleen, daar heb je anderen bij nodig. 
Kinderen bewegen graag en veel, en dat lukt niet 
altijd tijdens een gewone dag. Het Bosch 
Sportakkoord maakt het mogelijk dat steeds 
meer kinderen fijn kunnen bewegen en bezig 
kunnen zijn met een sportactiviteit die goed bij 
hun talenten past. Samen met de partners in 
de stawd hebben we de subsidiegelden van het 
Bosch sportakkoord beschikbaar gesteld voor 
nieuwe initiatieven met mooie resultaten.” 

Fleur van de Laar - Heb je eruit gehaald wat je eruit hoopte te halen?
“Als ik heel eerlijk ben... is dat niet helemaal gelukt. Maar de oorzaak hiervoor is ook heel duidelijk 
aan te wijzen. We hebben natuurlijk een valse start gehad, doordat net na de ondertekening van het 
Sportakkoord we allemaal met een heel andere problematiek te maken kregen: corona. Hierdoor ging 
de prioriteit van kansen benutten naar het hoofd boven water houden. Anderhalf jaar lang hebben we 
elkaar fysiek amper kunnen ontmoeten en waren bijeenkomsten om samen te praten en te werken aan 
plannen niet mogelijk. Dan is het heel goed om te zien dat er zelfs in die coronatijd toch heel veel acties 
en verbindingen zijn gemaakt. In totaal zijn in de afgelopen jaren hele mooie initiatieven opgepakt. 
Dat is absoluut winst! Ik denk dat we ook erg trots mogen zijn op de veerkracht, het enthousiasme en 
de betrokkenheid van alle partijen.

Waar wij het als Stuurgroep vaak over hadden: lukt het om met de middelen echt structureel resultaat 
te boeken? Het antwoord daarop is wat mij betreft ja, dat is zeker gelukt. Of dit nog beter kan? 
Daar ben ik van overtuigd. Dus dat is een hele mooie ambitie om komende jaren mee aan de slag te gaan!” 
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